
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

  
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-11-27 

 
Sida 1 

  
 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Plats och tid Vänersalen, Stadshuset Kyrkogatan 2 i Mariestad kl. 18:00-19:05 

Beslutande Se nästa sida 

Övriga deltagande Marcus Johansson, sekreterare 

Utses att justera Katarina Ahlgren Brydzinski och Lisa Wallenstein 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 230-255 
 Marcus Johansson  

Ordförande   
 Karin Reboli  

Justerande  
 Katarina Ahlgren Brydzinski Lisa Wallenstein 
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Beslutande Karin Reboli (M), ordförande 
Göte Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Gun-Britt Alenljung (S), 2:e vice ordförande 
Johan Abrahamsson (M), ledamot 
Richard Thorell (M), ledamot 
Sara Swahnström (M), ledamot 
Henrik Andersson (M), ledamot 
Anette Karlsson (M), ledamot 
Magnus Runersjö (M), tjänstgörande ersättare 
Yvonne Gogolin (M), ledamot 
Sven Karlsson (M), tjänstgörande ersättare 
Lars Karlsson (M), tjänstgörande ersättare 
Katarina Ahlgren Brydzinski (M), ledamot 
Anders Bredelius (M), ledamot 
Malin Olsson Lundqvist (M), ledamot 
Lena Mejstedt (M), tjänstgörande ersättare 
Liselotte Andersson (M), ledamot 
Anders Svensson (M), ledamot 
Daniel Lång (M), ledamot 
Ola Jonegård (M), ledamot 
Börje Andersson (M), ledamot 
Jonny Ohdner (M), tjänstgörande ersättare 
John-Gunnar Nilsson (M), ledamot 
Amanda Henrysson (C), tjänstgörande ersättare 
Torbjörn Forsell (C), tjänsgörande ersättare 
Therese Boman Nordlie (C)  
Sven-Inge Eriksson (KD), ledamot 
Ida Ekeroth Clausson (S), ledamot 
Janne Jansson (S), ledamot 
Marie Molin (S), tjänstgörande ersättare 
Sebastian Ekeroth Clausson (S), ledamot 
Anita Olausson (S), ledamot 
Leif Udéhn (S), ledamot 
Nils Farken (S), ledamot 
Marianne Johansson (S), ledamot 
Ninni Larsson (S), ledamot 
Ola Bertilsson (S), ledamot 
Lillemor Ågren (S), ledamot 
Håkan Fernström (S), tjänstgörande ersättare 
Linda Fröberg (S), ledamot 
Leif Andersson (S), ledamot 
Britta Wänström (V), ledamot, jäv § 236 
Marie Engström Rosengren (V), ledamot 
Lisa Wallenstein (V), ledamot 
Pontus Ragnarsson (SD), ledamot 
Joakim Wahlström (SD), ledamot 
Beatrice Barck (SD), ledamot 
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 ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-11-27 

Anslagsdatum 2023-12-08 Anslaget tas ner 2023-12-27 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 
  

 Marcus Johansson  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 230 Dnr 2023/00019 

Anmälningsärenden 
  
 
Anmälan av kommunstyrelsen beslutade medborgarförslag 
 
På uppdrag av kommunfullmäktige har kommunstyrelsen beslutat om följande 
medborgarförslag:  
 

• Medborgarförslag om ett garage där personer med funktionsvariationer 
kan meka med bilar och snickra 
(KS 2023/109)  

 
Förslaget ansågs vara besvarat med hänvisning till att kommunfullmäktiges 
beslut om motion om att utreda förutsättningarna för att starta upp ett 
fritidsgarage ska vara vägledande för en eventuell utredning av möjligheterna 
att genomföra medborgarförslaget. Medborgarförslaget och motionen är i 
stora delar likalydande och ställningstagandet i båda dessa ärenden ska därför 
ska samordnas. 

 
• Medborgarförslag om att organisera en tävling i ”Bästa balkong i 

Mariestad” 
(KS 2023/439) 

 
Förslaget avslogs med motiveringen att samhällsbyggnadsförvaltningen redan 
har liknande åtaganden och resurser finns inte till att anordna och administrera 
fler. 

 
 
 
Beslut om efterträdarval (KS 2023/466)  
 
Länsstyrelsens beslut om efterträdarval för ersättaren i kommunfullmäktige 
Cathrine Kronberg, Moderaterna anmäls. Som ny ersättare har Lars Olof 
Samuelsson, Moderaterna utsetts.  
 
 
Beslut om efterträdarval (KS 2023/466)  
 
Länsstyrelsens beslut om efterträdarval för ersättaren i kommunfullmäktige Eva-
Lotta Hadzimuratovic, Socialdemokraterna anmäls. Som ny ersättare har Björn 
Nilsson, Socialdemokraterna utsetts.  
 
Besluten anmäls i kommunfullmäktige och läggs till handlingarna. 
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Expedieras till: 
Lönekontoret 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 231 Dnr 2023/00463 

Frågor och interpellationer  
  

Inga frågor eller interpellationer har inkommit till dagens sammanträde. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 232 Dnr 2023/00537 

Strategi för krisberedskap för Mariestads kommun 2023-2026 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till Strategi för krisberedskap för 
Mariestads kommun 2023–2026. 

Bakgrund 

Kommunernas krisberedskapsarbete är reglerat i Lag 2006:544 om kommuners och 
regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap.  

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Myndigheten för Samhällsskydd och 
Beredskap (MSB) har tecknat en överenskommelse för år 2023 avseende 
kommunernas och regionernas arbete med krisberedskap och civilt försvar. 
Överenskommelsen innefattar bland annat att kommunen ska fastställa ett 
styrdokument som ska ange kommunens övergripande mål och inriktning för 
arbetet med krisberedskap under mandatperioden. Dokumentet ska även beskriva 
styrning och ansvarsfördelning vid extraordinära händelser och höjd beredskap. 

Enligt överenskommelsen mellan SKR och MSB får styrdokumentet utformas och 
benämnas så att det passar in i kommunens struktur för styrdokument. 

I Mariestads kommun benämns styrdokumentet ”Strategi för krisberedskap 2023–
2026”. 

Strategin tydliggör bland annat följande områden: 

- Kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 
krisberedskap. 

- Kommunens övergripande styrning och ansvarsfördelning vid 
extraordinära händelser och höjd beredskap.  

- Kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys. 

- Kommunens ambitioner i arbetet med det geografiska områdesansvaret. 

- Kommunens planering för de styrdokument och rutiner som ska upprättas 
under mandatperioden. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet har ingen direkt påverkan på invånarnas eller kommunens miljömässiga 
förhållande. 
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Bedömning ur social dimension 

Den sociala dimensionen innefattar ett jämställt och jämlikt samhälle där 
människor lever ett gott liv med god hälsa och välbefinnande. Den innefattar även 
hur samhället är organiserat och samspelet mellan myndigheter och 
kommuninvånare. Kommunens verksamhet ska vara rättssäker, demokratisk och 
skapa förutsättningar för medborgarnas delaktighet.  

Strategin för krisberedskap beskriver hur kommunen ska vara organiserad vid 
extraordinära händelser och höjd beredskap. Dokumentet beskriver och förtydligar 
även samspelt mellan myndigheter och mellan myndigheter och kommuninvånare. 
Det övergripande syftet med dokumentet är att säkerställa kommuninvånarnas 
hälsa och välbefinnande vid en kris eller vid en extraordinär händelse. Dokumentet 
har därmed påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet har ingen direkt påverkan på invånarnas eller kommunens ekonomiska 
förhållande. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 285/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-26 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-11 

Förslag till strategi för krisberedskap för Mariestads kommun 2023–2026. 

Kommunrevisionen 

 

 
Expedieras till: 
Kommundirektörens ledningsgrupp  
Administrativ chef Ola Blomberg 
Kommunrevisionen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 233 Dnr 2023/00572 

Bildande av Mariestads industrimark AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Bilda ett aktiebolag med namnet Mariestads industrimark AB, som är tillika 
moderbolag i markkoncernen. 

2. Teckna aktier i Mariestads industrimark AB för 100 000 kronor. Finansiering 
sker genom Mariestads stadshus AB.  

3. Godkänna bolagsordning för Mariestads industrimark AB. 

4. Välja en styrelse för Mariestads industrimark AB bestående av tre ledamöter 
samt tre suppleanter. 

5. Utse en lekmannarevisor med suppleant till Mariestads industrimark AB. 

6. Uppdra till Mariestads stadshus AB att i övrigt fatta erforderliga beslut och 
vidta de åtgärder som behövs för bolagsbildning och transaktioner i samband 
med detta. 

Protokollsanteckning 
Marie Engström Rosengren (V) lämnar in en protokollsanteckning, se bilaga 1. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 22 november 2022 att bilda 
Mariestads stadshus AB. Utifrån fastställd bolagsordning ska moderbolaget 
utveckla och säkerställa en effektiv styrning och samordning av koncernbolagen 
och kommunkoncernens från ett värdeskapande koncerngemensamt perspektiv. 
Bolaget ska optimera koncernens finansiella och skattemässiga situation och sträva 
efter en långsiktig ekonomiskt hållbar utveckling utifrån de ekonomiska mål och 
krav ägaren ställer på bolaget.  

Styrelsen för Mariestads stadshus AB beslutade 2023-05-24 att köpa tre bolag varav 
ett utgör ett moderbolag, i syfte att hantera kommande markförsäljningar. 
Bakgrunden är att Mariestads stadshus AB behöver ha en struktur för försäljning av 
mark. Det för att säkerställa att koncernmodern hanterar bolagsfrågor på ett 
skattemässigt korrekt sätt. 

Mariestads industrimark AB föreslås som moderbolag i en markkoncern med 
dotterbolag som har till uppgift att hantera fastighetsförsäljningar. Mariestads 
industrimark AB ägs till fullo av Mariestads stadshus AB. 
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Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ och har det yttersta 
ägaransvaret för kommunens bolag. Kommunfullmäktige beslutar om 
bolagsordning och ägardirektiv för bolaget. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut, med Anders Bredelius 
(M) ändringsyrkande.  

Behandling på sammanträdet 

Anders Bredelius (M) yrkar att antalet ledamöter och suppleanter i den 4:e 
beslutspunkten ändras till tre stycken istället för fem. 

Johan Abrahamsson tillstyrker kommunstyrelsen förslag med Anders Bredelius (M) 
ändringsyrkande. 

Marie Engström Rosengren (V) lämnar in en protokollsanteckning som godkänns 
av ordföranden. 

 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag, med Anders Bredelius (M) 
ändringsyrkande, till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med förslaget. 

 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 286/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-02 

VD för Mariestads stadshus AB:s och ekonomidirektörens gemensamma 
tjänsteskrivelse, upprättad 2023-11-02 

Bolagsordning för Mariestads industrimark AB 
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Expedieras till: 
Koncernkoordinator Malin Eriksson 
Ekonomidirektör stadshus AB, Christina Olsson 
VD Mariestads stadshus AB, Susanne Wirdemo 
Ekonomiavdelningen ekonomi@mariestad.se 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 234 Dnr 2023/00573 

Bildande av Katthavsviken AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Bilda ett aktiebolag med namnet Katthavsviken AB. 

2. Teckna aktier i Katthavsviken AB för 25 000 kronor. Finansiering sker genom 
Mariestads stadshus AB.  

3. Godkänna bolagsordning för Katthavsviken AB. 

4. Välja en styrelse för Katthavsviken AB bestående av tre ledamöter samt tre 
suppleanter. 

5. Utse en lekmannarevisor med suppleant till Katthavsviken AB. 

6. Uppdra till Mariestads stadshus AB att i övrigt fatta erforderliga beslut och 
vidta de åtgärder som behövs för bolagsbildning och transaktioner i samband 
med detta. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 22 november 2022 att bilda 
Mariestads stadshus AB. Utifrån fastställd bolagsordning ska moderbolaget 
utveckla och säkerställa en effektiv styrning och samordning av koncernbolagen 
och kommunkoncernens från ett värdeskapande koncerngemensamt perspektiv. 
Bolaget ska optimera koncernens finansiella och skattemässiga situation och sträva 
efter en långsiktig ekonomiskt hållbar utveckling utifrån de ekonomiska mål och 
krav ägaren ställer på bolaget.  

Styrelsen för Mariestads stadshus AB beslutade 2023-05-24 att köpa tre bolag varav 
ett utgör ett moderbolag, i syfte att hantera kommande markförsäljningar. 
Katthavsviken AB är ett dotterbolag till Mariestads industrimark AB. 

Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ och har det yttersta 
ägaransvaret för kommunens bolag. Kommunfullmäktige beslutar om 
bolagsordning och ägardirektiv för bolaget. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 287/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-02 

VD för Mariestads stadshus AB:s och ekonomidirektörens gemensamma 
tjänsteskrivelse, upprättad 2023-11-02 

Bolagsordning för Katthavsviken AB 

 

Expedieras till: 
Koncernkoordinator, Malin Eriksson 
Ekonomidirektör stadshus AB, Christina Olsson 
VD Mariestads stadshus AB, Susanne Wirdemo 
Ekonomiavdelningen ekonomi@mariestad.se 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 235 Dnr 2023/00574 

Bildande av Mariestads exploateringsmark 1 AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Bilda ett aktiebolag med namnet Mariestads exploateringsmark 1 AB. 

2. Teckna aktier i Mariestads exploateringsmark 1 AB för 25 000 kronor. 
Finansiering sker genom Mariestads stadshus AB.  

3. Godkänna bolagsordning för Mariestads exploateringsmark 1 AB. 

4. Välja en styrelse för Mariestads exploateringsmark 1 AB bestående av tre 
ledamöter samt tre suppleanter. 

5. Utse en lekmannarevisor med suppleant till Mariestads exploateringsmark 1 AB. 

6. Uppdra till Mariestads stadshus AB att i övrigt fatta erforderliga beslut och 
vidta de åtgärder som behövs för bolagsbildning och transaktioner i samband 
med detta. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 22 november 2022 att bilda 
Mariestads stadshus AB. Utifrån fastställd bolagsordning ska moderbolaget 
utveckla och säkerställa en effektiv styrning och samordning av koncernbolagen 
och kommunkoncernens från ett värdeskapande koncerngemensamt perspektiv. 
Bolaget ska optimera koncernens finansiella och skattemässiga situation och sträva 
efter en långsiktig ekonomiskt hållbar utveckling utifrån de ekonomiska mål och 
krav ägaren ställer på bolaget.  

Styrelsen för Mariestads stadshus AB beslutade 2023-05-24 att köpa tre bolag varav 
ett utgör ett moderbolag, i syfte att hantera kommande markförsäljningar. 
Mariestads exploateringsmark 1 AB är ett dotterbolag till Mariestads industrimark 
AB. 

Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ och har det yttersta 
ägaransvaret för kommunens bolag. Kommunfullmäktige beslutar om 
bolagsordning och ägardirektiv för bolaget. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 288/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-02 

VD för Mariestads stadshus AB:s och ekonomidirektörens gemensamma 
tjänsteskrivelse, upprättad 2023-11-02 

Bolagsordning för Mariestads exploateringsmark 1 AB 

 

Expedieras till: 
Koncernkoordinator, Malin Eriksson 
Ekonomidirektör stadshus AB, Christina Olsson 
VD Mariestads stadshus AB, Susanne Wirdemo 
Ekonomiavdelningen ekonomi@mariestad.se 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 236 Dnr 2023/00545 

Reviderad förbundsordning Avfall och återvinning Skaraborg 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa sammanlagd lånesumma i 
förbundsordningen för Avfall & Återvinning Skaraborg till maximalt 70 
miljoner kronor. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att, som en konsekvens av ovanstående beslut 
revidera förbundsordningen för Avfall & Återvinning Skaraborg enligt följande: 

§ 8 Lån, borgen mm  

Förbundet får för sin verksamhet uppta lån. Sammanlagd lånesumma får inte vid något 
tillfälle överstiga 70 miljoner kronor utan godkännande av kommunfullmäktige i varje 
medlemskommun. 

3. Beslutet gäller från och med den 1 januari 2024. Beslutet gäller under 
förutsättning att övriga medlemskommuner fattar ett likalydande beslut. 

Jäv 
Britta Wänström (V) anmäler jäv och deltar varken i beredningen eller i beslutet av 
ärendet. 

Bakgrund 

Avfallshantering Östra Skaraborg är ett kommunalförbund som ansvarar för den 
kommunala renhållningsskyldigheten i medlemskommunerna Falköping, 
Gullspång, Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skövde, Skara, Tibro och Töreboda. 
Ansvaret omfattar avfall som enligt miljöbalken utgörs av hushållsavfall samt avfall 
hos annan verksamhet, som är jämförligt med hushållsavfall. 

Direktionen för Avfall & Återvinning Skaraborg har upprättat ett förslag till 
reviderad förbundsordning. Enligt nuvarande förbundsordning är den maximala 
låneramen för förbundet Avfall & Återvinning Skaraborg 20 miljoner kronor. 
Övriga ekonomiska mål beslutas av direktionen i samband med budgetbeslut. 
Förslaget innebär att även maximal låneram ska beslutas av direktionen från och 
med budget 2024. 

Förbundets likviditet varierar under varje kvartal, som regel med cirka 30 miljoner 
kronor mellan högsta och lägsta nivå, ibland mer och ibland mindre. Variationerna 
mellan högsta och lägsta nivå under kvartalen väntas öka ytterligare år 2024 då 
insamling av förpackningar kommer ingå i förbundets ansvar. Ersättning för detta 
kommer utbetalas via Naturvårdsverket, kvartalsvis i efterskott. 
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Följs budget för år 2023 kommer likviditeten minska under året.  

Direktionen för Avfall & Återvinning Skaraborg beslutade den 25 september 2023 
att föreslå medlemskommuner att fastställa sammanlagd lånesumma i 
förbundsordningen till maximalt 70 miljoner kronor. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Medlemmarna har vid varje tidpunkt andel i förbundets tillgångar och skulder i 
förhållande till invånarantalet i respektive kommun den 31 december året innan. 
Beslutet innebär en utökning av lånesumman från 20 miljoner till 70 miljoner 
kronor. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 290/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-26 

Reviderad förbundsordning inför 2024 

Protokollsutdrag § 5/23 Reviderad förbundsordning 

Tjänstemannaförslag Förbundsordning revidering – förslag till beslut 

 

Expedieras till: 
Avfall & Återvinning Skaraborg 
Ekonomiavdelningen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 237 Dnr 2023/00550 

Revidering av de lokala ordningsföreskrifterna för Mariestads 
kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till Lokala 
ordningsföreskrifter för Mariestads kommun. 

De reviderade ordningsföreskrifterna gäller från och med den 1 januari 2024. 

Bakgrund 

Tekniska nämnden beslutade den 17 oktober 2023 (§ 107) att godkänna upprättat 
förslag till Lokala ordningsföreskrifter för Mariestads kommun och överlämnar 
ärendet till kommunfullmäktige för antagande. 

Tekniska nämnden har vid tidigare sammanträde (Tn § 43/23) beslutat att 
godkänna det upprättade förslaget till Lokala ordningsföreskrifter och överlämnat 
dem till kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade den 29 maj 2023 (§ 
122), att anta reviderade lokala ordningsföreskrifter i Mariestads kommun. 
Föreskrifterna anmäldes till Länsstyrelsen den 15 juni 2023.  

Den 28 juni 2023 beslutade Länsstyrelsen följande: 

Länsstyrelsen upphäver § 9, § 16 första och andra stycket samt § 18 i de lokala 
ordningsföreskrifterna för Mariestads kommun. 

Länsstyrelsen har inget att invända mot beslutet i övrigt. 

 
Växtlighet från tomt 

§ 9 

För att inte hindra framkomlighet för trafikanter får växtlighet från tomt inte skjuta ut över 
gångbana på lägre höjd än 2,5 meter, över en cykelväg på lägre höjd än 3,2 meter eller över 
körbana på lägre höjd än 4,6 meter. 

Om växtlighet från tomt inte hålls i skick enligt ovan och därmed innebär fara för trafiksäkerhet 
och framkomlighet, kan kommunen komma att förelägga vite vid det fall fastighetsägaren inte 
ombesörjer klippning/beskärning av växtligheten. 
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Länsstyrelsen gör följande bedömning: 

§ 9 

Vad gäller aktuell bestämmelse om växlighet från tomt gör Länsstyrelsen följande 
bedömning. Enligt 2 § lagen (1998:814) med särskilda bestämmelser om 
gaturenhållning och skyltning ansvarar kommunen för att vissa platser genom 
gaturenhållning, snöröjning och liknande åtgärder hålls i ett sådant skick att 
uppkomsten av olägenheter för människors hälsa hindras och de krav tillgodoses 
som med hänsyn till förhållandena på platsen och övriga omständigheter kan ställas 
i fråga om trevnad, framkomlighet och trafiksäkerhet. Fastighetsinnehavare är 
skyldig att utföra sådana åtgärder inom områden som i detaljplan redovisas som 
kvartersmark och som har iordningställts och begagnas för allmän trafik. I 3 § 
samma lag slås fast att kommunen kan ålägga en fastighetsinnehavare inom ett 
område med detaljplan där kommunen är huvudman för allmänna platser att utföra 
de åtgärder som avses i 2 § första stycket i fråga om gångbanor eller andra 
utrymmen utanför fastigheten som behövs för gångtrafiken. Regeringen eller efter 
regeringens bemyndigande en kommun får meddela närmare föreskrifter i fråga om 
de åtgärder som ska vidtas av fastighetsinnehavaren. Regeringen har i 1 § 
förordning (1998:929) om gaturenhållning och skyltning bemyndigat 
kommunfullmäktige att meddela sådana föreskrifter. 

Av 8 kap 15 § plan- och bygglag (2010:900) framgår vidare att en tomt ska hållas i 
vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall begränsas och betydande 
olägenheter för omgivningen och för trafiken inte uppkommer. Bestämmelsen ger 
kommunen möjlighet att ingripa bland annat ifall då växtlighet i oacceptabel grad 
kommit att skugga en granntomt eller medför skymd sikt för trafiken. 

Länsstyrelsen bedömer att § 9 om växlighet från tomt hade kunnat beslutas med 
stöd av 3 § lagen med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning 
eller angripas genom plan- och bygglagen. Länsstyrelsen anser att eftersom 
föreskriften kan regleras på annat sätt strider föreskriften därmed mot 
ordningslagen och ska därför upphävas. 

 

Förslag till ändring: 

§ 9 Paragrafen stryks. Detta är reglerat i 2 och 3 § Lagen (1998:814) med särskilda 
bestämmelser om gaturenhållning och skyltning och i kap 15 § plan- och bygglag 
(2010:900) 

 

Hundar 

§ 16 

Hundar ska hållas kopplade på gator, gång- och cykelvägar, allmänna lekplatser, torg, i parker, 
grönområden, planteringar och inom särskilt anlagda motionsspår. 

När en hund inte hålls kopplad, ska den ha halsband på sig med ägarens namn, adress och 
telefonnummer.  

Hundar får inte vistas på badplatser och begravningsplatser enligt § 3. 
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Länsstyrelsen gör följande bedömning: 

§ 16 första stycket 

Länsstyrelsen vill framhålla att lokala föreskrifter måste ha sådant innehåll och vara 
utformade med sådan exakthet att möjlighet finns att tillämpa och övervaka 
efterlevnaden av dem. Kravet på tydlighet och att föreskrifterna inte får vara för 
långtgående framgår av praxis. En del av ordalydelsen i föreskriftens första stycket 
”grönområden, planteringar” kan inte enligt Länsstyrelsen anses vara utformad 
med sådan exakthet och tydlighet som krävs enligt ordningslagen. Länsstyrelsen 
kan inte bedöma omfattningen av grönområden och planteringar, det vill säga vilka 
platser som kommunen avser och om dessa är begränsade till ett visst antal och om 
föreskriften därmed skulle kunna vara för långtgående i den meningen att den 
lägger ett onödigt tvång på allmänheten. 

Länsstyrelsen anser mot bakgrund härav att den antagna ordningsföreskriften § 16 
första stycket strider mot ordningslagen eftersom föreskriften inte är tillräckligt 
tydlig. Föreskriften ska därmed upphävas. 

§ 16 andra stycket 

Den antagna ordningsföreskriftens andra stycke anger att när en hund inte hålls 
kopplad, ska den ha halsband på sig med ägarens namn, adress och telefonnummer. 
I förarbetet till ordningslagen har man uttalat att de olägenheter som främst blir 
följden av en utbredd djurhållning i tätorterna är en tilltagande nedsmutsning av 
offentliga platser. Det problemet är särskilt förknippat med hundhållning. Hundar 
som springer lösa kan också på andra sätt vålla olägenheter för allmänheten, till 
exempel genom att skrämma förbipasserande eller utgöra en fara för trafiken. 
Förutom den allmänna tillsynsplikten är de åtgärder som kan tillgripas för att 
förhindra sådana störningar i huvudsak desamma som för närvarande regleras i 
lokala ordningsstadgor, d.v.s. kopplingstvång för hundar, upplockningstvång och 
förbud mot att låta hundar och katter vistas på vissa platser, (prop. 1992/93:210 s. 
228). Länsstyrelsen konstaterar att det i 2 § i lagen (2007:1150) om tillsyn över 
hundar och katter slås fast att den som äger en hund eller en katt ska låta märka sitt 
djur så att det kan identifieras. Märkningen ska vara bestående. Om en hund eller 
en katt anträffas, vilken inte är märkt på föreskrivet sätt, kan ägaren föreläggas att 
fullgöra sin märkningsskyldighet, se 9 § samma lag. Eftersom kommunens 
bestämmelse angår förhållanden som redan är reglerade i annan författning ska 
paragrafens andra stycke upphävas. 

 

Förslag till ändring: 

§ 16 Första stycket ändras till: 

”Hundar ska hållas kopplade inom centrumområdet som är markerat på bilagd 
karta, allmänna lekplatser, i parker och inom särskilt anlagda motionsspår.” 

Andra stycket stryks. Detta regleras av 2 § i Lagen (2007:1150) om tillsyn över 
hundar och katter. 
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Tredje stycket justeras med ett förtydligande till:  

Hundar får inte vistas på badplatser (med undantag för särskilt anvisade bad för 
hundar) och begravningsplatser enligt § 3. 

 

Ridning 

§ 18 

Ridning får inte ske i motionsspåren i Ullervad, Leksberg eller Snapen. 

 

Länsstyrelsen gör följande bedömning: 

§ 18 

Vad gäller den antagna ordningsföreskriften om ridning gör Länsstyrelsen följande 
bedömning. Av 1 kap. 1 § trafikförordningen (1998:1276) framgår att förordningen 
innehåller bestämmelser för trafik på väg och i terräng. Av 1 kap. 4 § 
trafikförordningen följer att bestämmelserna om trafik med fordon i tillämpliga 
delar gäller även den som rider och den som leder eller driver kreatur. Av 10 kap. 1 
§ trafikförordningen framgår vidare bemyndigandet för kommunen att utfärda 
lokala trafikföreskrifter vare sig det är fråga om väg eller terräng och enligt 10 kap. 
3 § första stycket 1 c samma förordning är det kommunen som meddelar lokala 
trafikföreskrifter för terräng. 

Länsstyrelsen anser mot bakgrund av ovanstående att föreskriften § 18 strider mot 
ordningslagen eftersom ridning i terräng kan meddelas som en lokal trafikföreskrift, 
och inte som en lokal ordningsföreskrift. Föreskriften ska därmed upphävas. 

 

Förslag till ändring: 

§ 18 Paragrafen stryks i sin helhet och att detta regleras av Lokala trafikföreskrifter 
för Ullervad, Leksberg och Snapens friluftsområden. 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 
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Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 291/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-26 

Protokollsutdrag Tn § 107/23 

Förslag till revidering av lokala ordningsföreskrifter, inklusive kartbilaga, avseende 
paragraf § 9, § 16 första och andra stycken samt § 18, daterat 2023-10-10 

Länsstyrelsens beslut (Anmälan om ändring av lokala ordningsföreskrifter i 
Mariestads kommun)  

 

 

Expedieras till: 
Gatuavdelningen  
Tekniska nämnden (sekreterare) 
Länsstyrelsen 
Författningssamlingen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 238 Dnr 2023/00125 

Motion om att undersöka förutsättningarna för att starta upp ett 
fritidsgarage 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att besvara motionen, med motivering att genomföra 
en utredning av intresset och förutsättningar för att starta ett fritidsgarage utifrån 
motionärens intention. 

Bakgrund 

Britta Wänström (V) har i en motion föreslagit att kommunen ska undersöka 
intresset och förutsättningar hos relevanta aktörer att starta upp ett fritidsgarage i 
samarbete med kommunen. Utifrån detta ska ett förslag till koncept upprättas för 
ett fritidsgarage. Konceptet ska innefatta kommunens kostnader. Motionen 
motiveras med att kunnandet om motorer och fordonsteknik skulle öka och att 
risken för utanförskap och psykisk ohälsa hos unga skulle minska. 
Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2023 (§ 35) att överlämna ärendet 
till kommunstyrelsen för beredning. 

I kommunens riktlinjer för ärendeprocess och nämndadministration framgår att i 
de fall en motion föreslår att kommunen ska genomföra en utredning ska svaret 
fokusera på huruvida utredningen ska genomföras eller inte. Vidare framgår att 
beredande tjänsteperson inte ska lämna förslag till beslut i ärendet som enbart är av 
ideologisk/politisk karaktär. 

Beslutar fullmäktige att bifalla motionen, det vill säga att undersöka förutsättningar 
för att starta upp ett fritidsgarage, bör följande förutsättningar beaktas: 

- Identifiera vilka föreningar eller andra aktörer som skulle kunna vara relevanta 
och lämpliga för kommunen att samarbeta med.  

Beredande tjänstepersoner har inte identifierat någon relevant aktör med 
förutsättningar att starta upp ett fritidsgarage i enlighet med motionens förslag. 

- Tillgång till lokal som är anpassad för att reparera bilar samt hyreskostnader för 
lokalen. 

Lokalen behöver bland annat oljeavskiljare, avgasventilation samt vara anpassad för 
heta jobb. 

- Investeringskostnad för maskiner, verktyg och övriga inventarier. 

- Möjligheter att anställa ansvarig och kompetent personal som är beredda att 
arbeta kvällstid och helger samt personalens lönekostnader. 

- Försäkringskostnader  
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- Eventuella övriga drift- och investeringskostnader. 

Det är inte möjligt att uppskatta kostnaden för att inrätta ett fritidsgarage innan 
ovanstående förutsättningar har undersökts. 

I motionen framhålls ”Garaget i Lidköping” som en möjlig förebild för att inrätta 
ett fritidsgarage i Mariestads kommun. Kultur- och fritidschefen har, som en del av 
ärendets beredning, varit i kontakt med Lidköpings kommun vid ett flertal tillfällen. 
Lidköpings kommun har framfört att ”Garaget i Lidköping” finansieras och drivs 
av en ideell förening. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet har ingen påverkan på invånarnas eller kommunens miljömässiga 
förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Den sociala dimensionen innefattar ett jämställt och jämlikt samhälle där 
människor lever ett gott liv med god hälsa och välbefinnande. Den innefattar även 
hur samhället är organiserat och om samspelet mellan myndigheter och 
kommuninvånare. Kommunens verksamhet ska vara rättssäker, demokratisk och 
skapa förutsättningar för medborgarnas delaktighet.  

Ett fritidsgarage för motorintresserade ungdomar skulle kunna stärka gemenskapen 
hos dessa ungdomar. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En utredning av förutsättningarna för att starta upp ett fritidsgarage har ingen 
större påverkan på kommunens ekonomiska förhållande. 

Ett eventuellt införande av ett fritidsgarage kommer sannolikt att påverka 
kommunens ekonomiska förhållande. Det är dock inte möjligt att uppskatta 
kostnaden för att inrätta ett fritidsgarage innan förutsättningarna har undersökts. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) yrkar bifall till motionen. 

Johan Abrahamsson tillstyrker kommunstyrelsen förslag. 

Janne Jansson (S) tillstyrker Britta Wänströms (V) bifallsyrkande. 
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Ordförande ställer de två förslagen under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 293/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-25 

Administrativa chefen och kultur- och fritidschefens gemensamma tjänsteskrivelse, 
daterad 2023-10-16 

Protokollsutdrag Kf § 35/23 

Motion från Britta Wänström (V) om fritidsgarage.  

 

Expedieras till: 
Motionären Britta Wänström (V)  
Stabschef Per Garenius  
Administrativ chef Ola Blomberg  
Kultur- och fritidschef Tomas Ekström  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 239 Dnr 2023/00312 

Motion om skyddad yrkestitel för undersköterskor 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
Motiveringen till beslutet är att vid nyanställningar som undersköterska inom 
Mariestads kommun kommer kravet att vara ett utfärdat bevis för skyddad 
yrkestitel. Det är den enskilde som ansöker om att få beviset och som betalar 
avgiften. Arbetsgivaren har ingen skyldighet att ta den kostnaden.  (S) yrkande. 

Reservationer 
Samtliga närvarande ledamöter för socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Ola Bertilsson (S) yrkande. 

Bakgrund 

Ola Bertilsson (S) föreslår i en motion, att kommunen ska stimulera de anställda 
undersköterskorna att ansöka om skyddad yrkestitel och bidrar med kostnaden för 
detta. 

Kommunfullmäktige har i beslut den 29 maj 2023 (§ 119) överlämnat motionen till 
äldre- och omsorgsnämnden för beredning.  

Äldre- och omsorgsnämnden beslutade den 12 september 2023 (§ 95), att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Sedan 1 juli 2023 är undersköterska en skyddad yrkestitel. Det innebär att man 
behöver ett bevis från Socialstyrelsen för att få använda titeln undersköterska inom 
vård och omsorg. Den som har en tillsvidareanställning som undersköterska när de 
nya reglerna började gälla den 1 juli 2023, får fortsätta att använda titeln till och 
med den 30 juni 2033 utan bevis. Därmed har personerna 10 år på sig att ansöka 
om bevis för skyddad yrkestitel undersköterska. Om undersköterskan under den 
här tiden söker en annan tjänst utanför kommunen finns ett behov av bevis för att 
få en ny anställning hos annan arbetsgivare. Bevisets kostnad för skyddad yrkestitel 
undersköterska, enligt regeringens beslut, har den lägsta kostnaden på 320 kronor.  

Vid nyanställningar som undersköterska inom Mariestads kommun kommer kravet 
att vara ett utfärdat bevis för skyddad yrkestitel. Det är den enskilde som ansöker 
om att få beviset och som betalar avgiften. Arbetsgivaren har ingen skyldighet att ta 
den kostnaden.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ola Bertilsson (S) yrkar bifall till motionen. 

Sara Swahnström (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande ställer de två förslagen under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ks § 296/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Protokollsutdrag Äon § 95/23 

Protokollsutdrag Kf § 119/23 

Motion om skyddad yrkestitel för undersköterskor 

 

Expedieras till: 
Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 
Nämndsekreterare för äldre- och omsorgsnämnden 
Motionären Ola Bertilsson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 240 Dnr 2023/00232 

Motion om strategi för kompetensförsörjning inom skola och 
förskola  
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Motiveringen är att det är brist på behöriga och legitimerade förskollärare och 
därför få sökande till tjänster inom utbildningsförvaltningen. De som uppfyller 
behörighetskraven anställs redan på tillsvidaretjänster. Under 2023 har även 
ansökningsförfarandet vid annonsering av förskollärare setts över så att det numera 
krävs av den sökande att ange sin behörighet eller om man är under utbildning, 
tidigt i ansökan vilket gör det lättare att se ett urval av sökande. 

Reservationer 
Samtliga närvarande ledamöter för centerpartiet reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Therese Boman Nordlies (C) yrkande.  

Bakgrund 

Anders Karlsson (C) föreslog våren 2023 i en motion att Mariestads kommun ska 
ta fram en strategi för kompetensförsörjning inom skola och förskola genom 
överanställning av utbildad personal genom fortlöpande tillsvidareanställning vid 
vikariat över en månad. Motionären föreslår följande: 

• Att frågan om tillsvidareanställning av utbildad personal på vikariat över en 
månad utreds inom skolförvaltningen  

• Att metoden testas i första hand inom förskolan  

• Att om så anses lämpligt även grundskola och gymnasium ingår från start 

Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2023 (§ 102) att överlämna motionen 
till utbildningsnämnden för beredning. Utbildningsnämnden hanterade motionen 
vid sammanträdet den 19 september 2023 (§ 153). Utbildningsnämnden beslutade 
att föreslå kommunfullmäktige att motionen ska anses vara besvarad. 

Ur utbildningsförvaltningens beredning framgår bland annat följande: 

Det är brist på behöriga och legitimerade förskollärare och därför få sökande till 
tjänster inom utbildningsförvaltningen. De som uppfyller behörighetskraven 
anställs redan på tillsvidaretjänster. Under 2023 har även ansökningsförfarandet vid 
annonsering av förskollärare setts över så att det numera krävs av den sökande att 
ange sin behörighet eller om man är under utbildning, tidigt i ansökan vilket gör det 
lättare att se ett urval av sökande. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

                                                   Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Therese Boman Nordlie (C) yrkar bifall till motionen 

Anette Karlsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag.  

 

Ordförande ställer de två förslagen under proposition och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-29 

Protokollsutdrag Un § 153/23 

Utbildningschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-07-26 

Protokollsutdrag Kf § 102/23 

Motionen 

 

Expedieras till: 
Utbildningschef Maria Appelgren 
Utbildningsnämnden (nämndsekreterare) 
Motionären Anders Karlsson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 241 Dnr 2023/00593 

Anmälan: Medborgarförslag om hinderbana i bassäng som är 
lämpad för barn 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Bakgrund 

I ett medborgarförslag från en invånare i Mariestads kommun föreslås utveckling 
av utbudet i Mariestads badhus. Särskilt lyfter förslagsställaren fram att badhuset 
kan göras mer attraktivt för barn och ungdomar. Det föreslås en hinderbana i 
bassäng som är lämpad för barn. 

Underlag för beslut 

Medborgarförslaget 

 

Expedieras till: 
Stabschef Per Garenius 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 242 Dnr 2023/00580 

Anmälan: Medborgarförslag om förbättringar på och kring 
bryggorna på Ekudden  
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna medborgarförslaget om förbättringar 
på och kring bryggorna på Ekudden till tekniska nämnden. 

 

Kommunfullmäktige noterar att den delen av medborgarförslaget som avser förslag 
om kallbadhus inte hanteras, då ett likalydande medborgarförslag redan är under 
beredning i kommunen. 

Bakgrund 

En medborgare i Mariestads kommun har i ett medborgarförslag uttryckt önskemål 
om förbättringar på och kring bryggorna på Ekudden.  

I förslaget nämns också ett förslag om att på längre sikt bygga ett kallbadhus i 
Mariestads kommun. 

Underlag för beslut 

Medborgarförslag 

Presidiets beslut om hanteringen av medborgarförslaget, daterad 2023-11-13 

 

Expedieras till: 
Tekniska nämnden 
Teknisk chef 
Samhällsbyggnadschef 
Förslagsställaren 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 243 Dnr 2023/00613 

Anmälan: Motion om utveckling av Karlsholme Folkets Park 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Torbjörn Forsell (C) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat förslag om att 
utveckla Karlsholme Folkets Park på följande sätt: 

• Återskapa den ursprungliga huvudentrén samtidigt som sidoentrén från 
Strandvägen ses över. 

• En lekplats med Mariestadsmotiv skapas 

• En gestaltningstävling utlyses för utformning av parken 

• Uppdrag ges om att i första steget utreda kostnaderna för ovanstående 
punkter. 

      

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd för vidare remittering 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 244 Dnr 2023/00628 

Anmälan: Motion om att förebygga oegentligheter 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Marie Engström Rosengren (V) har till kommunfullmäktige inkommit med en 
motion om att förebygga oegentligheter inom kommunen.  

Motionären yrkar att: 

-Mariestads kommun upprättar en handlingsplan i syfte att förhindra oegentligheter 
i enlighet med vad som anförs i motionen. Handlingsplanen ska avse både 
kommunen och kommunens bolag. 

-Utbildningsinsatser genomförs vad gäller de olika typer av oegentligheter som 
beskrivs i motionen. 

      

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd för vidare remittering 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 245 Dnr 2023/00629 

Anmälan: Motion om att anställa en stadsarkitekt i Mariestads 
kommun  
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Linda Fröberg (S) och Leif Udéhn (S) har till kommunfullmäktige inkommit med 
en motion där motionärerna yrkar att - Mariestads kommun anställer en 
stadsarkitekt med mandat och ansvar för att leda utvecklingen av Mariestads 
kommuns stadsmiljö. 

      

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd för vidare remittering  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 246 Dnr 2023/00585 

Val av styrelse samt lekmannarevisor för Mariestads 
industrimark AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser för Mariestads industrimark AB: 

 

Ledamöter:   Suppleanter:  

Johan Abrahamsson (M) Malin Olsson Lundqvist (M)  

Henrik Andersson (M) Richard Thorell (M)  

Janne Jansson (S) Linnéa Wall (S)  

 

Ordförande: Johan Abrahamsson (M) 

Vice ordförande: Janne Jansson (S) 

 

Till lekmannarevisor utses Björn Andersson (M) och till lekmannarevisors 
suppleant utses Lars Sylvén (V). 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har att utse ledamöter med suppleanter samt lekmannarevisor 
med suppleant för Mariestads industrimark AB.  

Styrelsen ska bestå av lägst tre och högst fem ledamöter, med lägst tre och högst 
fem suppleanter. Styrelsen utses av kommunfullmäktige i Mariestads kommun för 
tiden från den årsstämma som följer närmast efter det val till kommunfullmäktige 
som förrättas intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa val till 
kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bolagets 
styrelse.   

För granskning av bolagets årsredovisning jämte räkenskaperna samt styrelsens och 
verkställande direktörens förvaltning utses av bolagets årsstämma en revisor och en 
revisorssuppleant. Revisorns och suppleantens uppdrag gäller till slutet av 
årsstämman som hålls under det fjärde räkenskapsåret efter revisorsvalet. 

För samma tid som gäller för bolagets ordinarie revisor ska kommunfullmäktige i 
Mariestads kommun utse en lekmannarevisor med suppleant. 
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Underlag för beslut 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-06 

 

Expedieras till: 
Lönekontoret 

Revisionens ordförande 

De valda  

Koncernkoordinator 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 247 Dnr 2023/00584 

Val av styrelse samt lekmannarevisor för Katthavsviken AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser för Katthavsviken AB: 

 

Ledamöter   Suppleanter 

Johan Abrahamsson (M)  Malin Olsson Lundqvist (M  

Henrik Andersson (M)  Richard Thorell (M) 

Sebastian Ekeroth Clausson (S) Gun-Britt Alenljung (S) 

 

Ordförande: Johan Abrahamsson (M) 

Vice ordförande: Sebastian Ekeroth Clausson (S) 

 

Till lekmannarevisor utses Lars Sylvén (V) och till lekmannarevisors suppleant 
utses Ann-Christine Gustavsson (C). 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har att utse ledamöter med suppleanter samt lekmannarevisor 
med suppleant för Katthavsviken AB.  

Styrelsen ska bestå av tre ledamöter med tre suppleanter. Styrelsen utses av 
kommunfullmäktige i Mariestads kommun för tiden från den årsstämma som följer 
närmast efter det val till kommunfullmäktige som förrättas intill slutet av den 
årsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bolagets 
styrelse.   

För granskning av bolagets årsredovisning jämte räkenskaperna samt styrelsens och 
verkställande direktörens förvaltning utses av bolagets årsstämma en revisor och en 
revisorssuppleant. Revisorns och suppleantens uppdrag gäller till slutet av 
årsstämman som hålls under det fjärde räkenskapsåret efter revisorsvalet. 

För samma tid som gäller för bolagets ordinarie revisor ska kommunfullmäktige i 
Mariestads kommun utse en lekmannarevisor med suppleant. 
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Underlag för beslut 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-06 

 

Expedieras till: 
Lönekontoret 

Revisionens ordförande 

De valda 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 248 Dnr 2023/00583 

Val av styrelse samt lekmannarevisor för Mariestads 
exploateringsmark 1 AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser för Mariestad exploateringsmark 1 AB: 

 

Ledamöter   Suppleanter 

Johan Abrahamsson (M)  Malin Olsson Lundqvist (M  

Henrik Andersson (M)  Richard Thorell (M) 

Lillemor Ågren (S)  Marie Molin (S) 

 

Ordförande: Johan Abrahamsson (M) 

Vice ordförande: Lillemor Ågren (S) 

  

Till lekmannarevisor utses Ann-Christine Gustavsson (C) och till lekmannarevisors 
suppleant utses Lars Sylvén (V). 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har att utse ledamöter med suppleanter samt lekmannarevisor 
med suppleant för Mariestads exploateringsmark 1 AB.  

Styrelsen ska bestå av tre ledamöter med tre suppleanter. Styrelsen utses av 
kommunfullmäktige i Mariestads kommun för tiden från den årsstämma som följer 
närmast efter det val till kommunfullmäktige som förrättas intill slutet av den 
årsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bolagets 
styrelse.   

För granskning av bolagets årsredovisning jämte räkenskaperna samt styrelsens och 
verkställande direktörens förvaltning utses av bolagets årsstämma en revisor och en 
revisorssuppleant. Revisorns och suppleantens uppdrag gäller till slutet av 
årsstämman som hålls under det fjärde räkenskapsåret efter revisorsvalet. 

För samma tid som gäller för bolagets ordinarie revisor ska kommunfullmäktige i 
Mariestads kommun utse en lekmannarevisor med suppleant. 
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Underlag för beslut 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-06 

 

 

Expedieras till: 
Lönekontoret 

Revisionens ordförande 

De valda 

Koncernkoordinator  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 249 Dnr 2023/00496 

Val av ledamot (SD) samt suppleant (SD) i VänerEnergi 
Tjänster AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser Bo Heijl (SD) till ledamot och Joakim Wahlström (SD) 
till suppleant i styrelsen i VänerEnergi Tjänster AB för mandatperioden 2023-2026. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023 (§ 247) beslutade 
kommunfullmäktige att VänerEnergi AB bildar ett nytt dotterbolag med namn 
VänerEnergi Tjänster AB. Vid sammanträdet utsågs ledamöter och suppleanter till 
styrelsen. En plats för ledamot samt en plats för suppleant lämnades vakant. 
Valberedningen har därför att återkomma med förslag på ledamot (SD) samt 
suppleant (SD).  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-21 

Protokollsutdrag Kf § 220/23 

Bolagsordning 

 

Expedieras till: 
VänerEnergi AB 

Koncernkoordinator Malin Eriksson  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 250 Dnr 2023/00494 

Val av ledamot (SD) samt suppleant (SD) i VänerEnergi 
Service AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser Bo Heijl (SD) till ledamot och Joakim Wahlström (SD) 
till suppleant i styrelsen i VänerEnergi Service AB för mandatperioden 2023-2026. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023 (§ 247) beslutade 
kommunfullmäktige att VänerEnergi AB bildar ett nytt dotterbolag med namn 
VänerEnergi Service AB. Vid sammanträdet utsågs ledamöter och suppleanter till 
styrelsen. En plats för ledamot samt en plats för suppleant lämnades vakant. 
Valberedningen har därför att återkomma med förslag på ledamot (SD) samt 
suppleant (SD).  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-22 

Protokollsutdrag Kf § 221/23 

Bolagsordning 

 

Expedieras till: 
VänerEnergi AB 

Koncernkoordinator Malin Eriksson  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 251 Dnr 2022/00365 

Entledigande av Torbjörn Forsell (C) i Mariehus AB samt 
fyllnadsval (C) ersättare 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Torbjörn Forsell (C) från uppdraget 
som ersättare i styrelsen för Mariehus AB. 

2. Till ny ersättare efter Forsell (C) utses Khaldoun Tafesh (C). 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har att hantera ett entledigande av Torbjörn Forsell (C) från 
uppdraget som ersättare i styrelsen för Mariehus AB, samt fyllnadsval. 

 

Expedieras till: 

Mariehus AB 
Den valde ersättaren 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 252 Dnr 2023/00466 

Entledigande av Henrik Karlsson (M) och Thomas Ekholm 
(SD) i kommunfullmäktige samt begäran om 
röstsammanräkning hos Länsstyrelsen 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Henrik Karlsson (M) från uppdraget 
att vara ledamot i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att begära efterträdarval hos Länsstyrelsen för att 
få en ny ledamot utsedd efter Karlsson (M) 

3. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Thomas Ekholm (SD) från uppdraget 
att vara ersättare i kommunfullmäktige. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att begära efterträdarval hos Länsstyrelsen för att 
få en ny ersättare utsedd efter Ekholm (SD). 

Bakgrund 

Henrik Karlsson (M) har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Thomas Ekholm (SD) har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige har att begära efterträdarval hos Länsstyrelsen efter Henrik 
Karlsson (M) samt efter Thomas Ekholm (SD). 

 

Expedieras till: 
Länsstyrelsen 

Lönekontoret 

Enheten för demokratistöd 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 253 Dnr 2022/00357 

Entledigande av Henrik Karlsson (M) i utbildningsnämnden 
samt fyllnadsval (M) 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Henrik Karlsson (M) från uppdraget 
som ledamot i utbildningsnämnden. 

2. Till ny ledamot efter Karlsson (M) utses Josefin Peltola (M). 

3. Till ny ersättare efter Peltola (M) utses Lena Mejstedt (M). 

Bakgrund 

Henrik Karlsson (M) har inkommit med begäran om att entledigas från uppdraget 
som ledamot i utbildningsnämnden. 

 

Expedieras till: 
Den nye ledamoten och ersättare 

Lönekontoret 

Enheten för demokratistöd 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 254 Dnr 2022/00359 

Fyllnadsval av ersättare (S) och (SD) i äldre- och 
omsorgsnämnden 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Platsen som ersättare i äldre- och omsorgsnämnden efter Hadzimuratovic (S) 
lämnas vakant då ny ersättare inte kunnat utses vid dagens sammanträde.  

2. Till ny ersättare i äldre- och omsorgsnämnden efter Trollegård (SD) utses Joakim 
Wahlström (SD). 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 25 september 2023 utsågs den tidigare 
ersättaren i äldre- och omsorgsnämnden Marie-Louise Trollegård (SD) till ny 
ledamot i nämnden efter Riitta Holmblad (SD) som entledigades vid samma 
sammanträde.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023 entledigades Eva-
Lotta Hadzimuratovic (S) från uppdraget som ersättare i äldre- och 
omsorgsnämnden. Valberedningen har därför att återkomma med förslag om ny 
ersättare efter Trollegård (SD). 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 

Äldre- och omsorgsnämnden 

Lönekontoret 

Den valde ersättaren 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 255 Dnr 2022/00347 

Entledigande av Gunnar Elvin (M) samt fyllnadsval av 
kommunrevisor 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Gunnar Elvin (M) från 
uppdraget som kommunrevisor. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att utse Johnny Karlsson (M) till ny 
kommunrevisor efter Elvin (M). 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har att hantera en inkommen avsägelse från Gunnar Elvin 
(M) som kommunrevisor.  

      

 

Expedieras till: 
Den valda kommunrevisorn 

Lönekontoret 

Kommunrevisionen  
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